

တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်ဃး နီၣ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ်တၢ်မၤအလုၢ်အလၢ်တဖၣ်

ပဟ့ၣ်လီၤသးမၤတၢ် လၢနနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ

နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအတၢ်ခူသ့ၣ်န့ၣ် ထီၣ်ဘိးတၢ်မၤအကါဒိၣ်ကတၢၢ်တမံၤလၢ Corewell Health န့ၣ်လီၤ. လံာ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤ ဟ့ၣ်ဝဲ Corewell Health ပုၤဆါဒီးအဟံၣ်ဖိဃီတဖၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဃး အဝဲသ့ၣ်အနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ်ခွဲးယၢ်တဖၣ်ဒီး Corewell Health အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးမၤတၢ်ကွၢ်ကွၢ်လၢ ကဒိသဒါခွဲးယၢ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. နအိၣ်ဒီးခွဲးယၢ်လၢ ကမၤတၢ်ဃုထၢတဖၣ် ဘၣ်ထွဲဒီး ကျဲလၢတၢ်ထီၣ်န့ၣ် နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဒီးတၢ်စူးကါအီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သံကွၢ်တဖၣ် ဒီး တၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်

Corewell Health, Chief Privacy Officer MC168,
100 Michigan Street NE, Grand Rapids, MI 49503

- ဆဲးကျိးလၢလီၤတဲစိ- **616.486.4113**
- အံမ့(လ)- **privacy@corewellhealth.org**

တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါသးမၤ ဘၣ်ထွဲဒီးနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ်တၢ်မၤလုၢ်လၢ်တဖၣ်

လံာ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤ ဟံၣ်ဖျါဝဲ ကျဲလၢတၢ်စူးကါဒီးမၤဖျါထီၣ်သ့နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဒီးန့ၣ်လီၤကွၢ်တၢ်စူးကါဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤ ကသ့ဒ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. **ဝံသးစူၤဖးကွၢ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤ လၢတၢ်ပလီၢ်ပဒီးသးအပူၤတက့ၢ်.** တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤစးထီၣ်တုၤလီၤ ဖဲ လါအီၤကူး 17 သီ, 2023 နံၣ်န့ၣ်လီၤ.

နတၢ်သံကွၢ်မ့ၢ်အိၣ် ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤန့ၣ် ဆဲးကျိးဘၣ် Corewell Health အနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ်ဝဲဒါဒီးခိၣ်လၢ **privacy@corewellhealth.org** မ့တမ့ၢ် ခီဖျါတၢ်စူးကါ တၢ်ဆဲးကျိးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတၢ်ကွဲးရဲၣ်ယၢ်လၢထးန့ၣ်တက့ၢ်.

မတၢ်ကပိာ်ထွဲတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤလဲၣ်

တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤ ဘၣ်ထွဲဒီး “Corewell Health” မ့တမ့ၢ် “Corewell Health တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖၣ်” ပာ်ဃာ်ဒီးတၢ်ဆါဟံၣ်, တၢ်ကွၢ်ထွဲပုၤဆါပုၤဒီးကွၢ်သ့အဟံၣ်, တၢ်ကူစါအဆိအချ့လီၢ်ခၢၣ်သး, ပတၢ်ကွၢ်ထွဲဆူၣ်ချ့အပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်, ဟံၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲကရၢခၢၣ်စးတဖၣ်, တၢ်ဆါဟံၣ်လၢပုၤဘူးကသံတဖၣ်အဂီၢ်, ဝဲဒါဒီးတဖၣ် ဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖၣ်လၢ Corewell Health ဒုးလဲၣ်တရဲၣ်ခဲန့ၣ်လီၤ. Corewell Health တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဒီးဝဲဒါဒီးတဖၣ်ခဲလၢ ဘၣ်တၢ်ကွဲးရဲၣ်အီၤလၢအပူၤဂ့ၢ် တကွဲးရဲၣ်အီၤဂ့ၢ် ကဘၣ်ပိာ်ထွဲတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆိတလဲတမံၤလၢတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအပူၤန့ၣ် ပုၤဒီးန့ၣ်အီၤသ့လၢ ဝဲဒါဒီးမ့တမ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ် လၢနဒီးန့ၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ ခီဖျါတၢ်ဆဲးကျိး **616.486.4113**, မ့တမ့ၢ် ခီဖျါတၢ်ဆုၢ်အံမ့(လ)ဆူ **privacy@corewellhealth.org** န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤ ဘၣ်ထွဲဃုာ်ဒီးကရၢကရိတဖၣ် လၢအပုၤဃုာ်မၤသကိးတၢ်လၢ Corewell Health’s Organized Health Care Arrangement (Corewell Health အဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်သးတၢ်ကျိၤ လၢတၢ်ကရၢကရိဃာ်အီၤ, OHCA) န့ၣ်လီၤ. ကရၢကရိတဖၣ်အံၤ ကဟံးန့ၣ်သကိးနဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတၢ်ဒီသဒါဃာ်အီၤ (PHI) ဃုာ်ဒီးတဂၢ်စုာ်စုာ် လၢတၢ်ပညိၣ်ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ကူစါတၢ်ဆါ, တၢ်ဟ့ၣ်အလဲ ဒီးဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

Corewell Health ဟံးဃာ်ပၤဃာ် ခွဲးယၢ်လၢကဆိတလဲတၢ်ပုၤဃုာ်မၤသကိးတၢ်လၢအ OHCA ခီဖျါလၢနီၣ်တဂၢ် မ့တမ့ၢ်ကရၢကရိန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်တဖၣ် ဘၣ်ထွဲဒီးပုၤဟ့ၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတဂၢ်အ OHCA တၢ်ပုၤဃုာ်မၤသကိးတၢ်အတၢ်အိၣ်သးန့ၣ် ဆဲးကျိး **616.486.4113** မ့တမ့ၢ် ဆုၢ်အံမ့(လ)ဆူ **privacy@corewellhealth.org**တက့ၢ်.

ပတၢ်အာ်လီၤအီၤလီၤ ဘၣ်ထွဲဒီးနဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ

နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ် ဘၣ်ထွဲထဲလၢနန့ၣ် ပနာ်ပာ်ဝဲ ဒီးပဟ့ၣ်လီၤသးမၤတၢ်နီၣ်

နီၣ် လၢကဒိသဒါအီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢပစူးကါ, တ့ထီၣ်, ဟံကီၤ ဒီးဟံဖျါထီၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးနၤတဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဘၣ်ထွဲဒီး နီၣ်ဒီးသးသ့ၣ်ညါဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲ လၢနဒီးန့ၣ်လၢပအိၣ်န့ၣ်လီၤ. နတ့ထီၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်တမံၤ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကွၢ်ထွဲဒီးတၢ်တိစါမၤစါတဖၣ် လၢနဒီးန့ၣ်လၢ Corewell Health န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကွဲးနီၣ်အံၤပျဲပုၤလၢ ပကဟ့ၣ်န့ၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲအကံၢ်အစီၤဂ့ၢ် ဒီးကဖိးမိဒီးသဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတနီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤ ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကွဲးနီၣ်ခဲလၢ လၢဘၣ်ဃးဒီးနတၢ်ကွၢ်ထွဲလၢ Corewell Health ဟံကီၤဃာ်အီၤ လၢအံၣ်လဲးထြီန့ၣ်အကံၢ်အစီၤဂ့ၢ် စးခိမ့ၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်သရၣ်လၢအကွၢ်ထွဲန့ၣ်န့ၣ် မ့တမ့ၢ် Corewell Health အကရၢဖိတဂၢ်န့ၣ် ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် အဝဲသ့ၣ် ကအိၣ်ဒီးသန့လီၤ ဆီ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလီၤဆီတဖၣ် ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်စူးကါဒီးတၢ်ဟံဖျါထီၣ် နတၢ်ကွၢ်ထွဲဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤတဖၣ် တဲပုၤဘၣ်ဃး ကျဲလၢတၢ်စူးကါ မ့တမ့ၢ်ဟံဖျါထီၣ်နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဟံဖျါထီၣ်စုာ်စုာ် နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် ဒီးပမူဒါတဖၣ် လၢဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်စူးကါ ဒီးတၢ်ဟံဖျါထီၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

ပဘၣ်ပိာ်ထွဲသဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢ ပက-

- ဟံးဃာ်ပၤဃာ် နနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ် ဒီးန PHI အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ.
- ပိာ်ထွဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ်တၢ်မၤလုၢ်လၢ်တဖၣ် ဒ်တၢ်ဟံဖျါအီၤလၢတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအပူၤ ဒီးဟ့ၣ်န့ၣ်အလံာ်ဒိတဘၣ်.
- ဒုးသ့ၣ်ညါပုၤလၢအဘၣ်ဒိတဖၣ်တဖၣ် ဖဲဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်တမၤဘၣ်မၤဘၢဃာ်အီၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်လုာ်သ့ၣ်ခါပတၢ်တဲးဖးတမံၤ ကဲထီၣ်ဝဲအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ.

ပစူးကါဒီးဟံဖျါထီၣ် နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် သုလၢကျဲမနုၤလဲၣ်

လၢတၢ်အိၣ်သးအါမးအပူၤ ပစူးကါဒီးဟံဖျါထီၣ် နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတၢ်တအိၣ်ဒီးနတၢ်ကွဲးဟ့ၣ်ပျဲအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် တၢ်စူးကါဒီးတၢ်ဟံဖျါတဖၣ် လၢတဘၣ်တၢ်ဟံဖျါဃာ်လၢလံာ်အံၤတဖၣ်န့ၣ် ကဘၣ်တၢ်မၤအီၤ ထဲဒ်ခီဖျါလၢနတၢ်ဟ့ၣ်ပျဲန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အိၣ်သးတနီၣ်အပူၤ တၢ်လိာ်ဘၣ်နတၢ်ကွဲးဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤ လၢပကစူးကါမ့တမ့ၢ်ဟံဖျါထီၣ် နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဒိန့ၣ် ပမ့ၢ်တအိၣ်ဒီးနတၢ်ဟ့ၣ်ပျဲန့ၣ် ပတမ့ၢ်ကဆါနတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ မ့တမ့ၢ်စူးကါနတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတၢ်ရၢလီၤတၢ်ဆါတၢ်ပုၤပနံၣ်တၢ်ကစီၣ်အဂီၢ် နီတခိၣ်ဘၣ်. တၢ်ဂ့ၢ်ကရၢခိၣ်တီလၢလံာ်အံၤတဖၣ် ဟံဖျါဝဲကျဲအကလုာ်တဖၣ်လၢပစူးကါ ဒီးဟံဖျါထီၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ကူစါယါဘျါတၢ်ဆါအဂီၢ်- ပစူးကါသ့နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဒီးဟံဖျါထီၣ်အီၤဆူပုၤကွၢ်သ့ဖဲမၤတၢ်အဂၢၤတဖၣ် လၢအကူစါနတၢ်ဆါအအိၣ်န့ၣ်လီၤ. အဒိန့ၣ် ကသံၣ်သရၣ်တဂၢ် လၢအကူစါနတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးတမံၤန့ၣ် သံကွၢ်ပဟ့ၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲအဂၢၤတဂၢ် ဘၣ်ဃးနဆူၣ်ချ့တၢ်အိၣ်သး လၢတၢ်ကိးကပၤဒီးန့ၣ်လီၤ.

ဟံဖျါထီၣ်သ့နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတၢ်ကမၤတၢ်ကွၢ်ထွဲဆူၣ်ညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. Corewell Health ဝဲကျိၤလၢတဒ်သိးလိာ်သးတဖၣ်န့ၣ် ဟံဖျါထီၣ်သ့နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဒ်သိးကကျဲၤဃူကျဲၤဖိနတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ် လၢတဒ်သိးလိာ်သးတဖၣ်ဒ်အမ့ၢ် ကသံၣ်လၢကသံၣ်သရၣ်န့ၣ်လီၤ, ဒါးမၤကွၢ်တၢ်မၤ, အဲးစရ, မ့တမ့ၢ်တၢ်ကူစါယါဘျါ မ့တမ့ၢ်ကကျဲၤဃူကျဲၤဖိန့ၣ် တၢ်ဆုၢ်ခီဆူကသံၣ်သရၣ်အဂၢၤတဂၢ်အအိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဟံဖျါထီၣ်သ့နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် ဆူပုၤလၢ Corewell Health အချၢလၢအပုၤဃုာ်မၤသကိးဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲ ဖဲတၢ်ကူစါလၢ Corewell Health အလီၢ်ခဲ ဒ်အမ့ၢ်ဟံၣ်ဖိဃီတဖၣ် မ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဃီဆူၣ်ချ့ကရၢခၢၣ်စးတဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဟံဖျါထီၣ်သ့နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် ဆူပုၤဟ့ၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲအဂၢၤတဂၢ် လၢတၢ်ဆုၢ်ခီဆူအအိၣ် မ့တမ့ၢ် ဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်တိစါမၤစါတဖၣ် လၢတၢ်ဆုၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုလဟ်ဆူင်ချွတ်ကွဲထွဲတဖ် လာအကူစါနလါ Corewell Health အချွတ်တဖ် နှ် လိာ်ဘဉ်တံးနီၤကွဲတံးဂ့ၤတံးကျါလါ အလါပုၤကတၢၢ်ဖဲအသ့ ဒ်သိးက မၤတၢ်ဆၢတံးတဖ် လါဘဉ်ထွဲဒီးနတၢ်ကွဲထွဲနီၤလါ. ပုလဟ်တံးတံးစါမၤစါ အံၤတဖ်နှ် န့ၤလါကွဲသ့ နအံၤလဲးထြီၤန့ၤဒီးလံာ်တံးကွဲနီၤတဖ်လါ Corewell Health လါတံးပညိာ်အံၤအဂီၢ်န့ၤလါ. ဒ်န့ၤအသိး ဖဲပုၤတံးစါမၤစါတံးအံၤတဖ် ဆုၤဒီန့ၤ Corewell Health လါတံးကူစါတံးဆါအဂီၢ်အခါ အဝဲသ့န့ၤလါ ကွဲသ့ နတၢ်ကွဲနီၤတဖ် ဒီးနဆူင်ချွတ်ကွဲတံးကျါတဖ် ဒ်သိးကတံးထွဲကွဲကီ န တံးကူစါတံးဆါတံးလဲၤကျဲအဂီၢ်န့ၤလါ. Corewell Health အိၣ်ဒီးတံးမၤကျဲကျဲ ဒီးစဲးဖိကဟ်ကူသ့ပုၤညါ ဒ်သိးကဒီသဒါနီၤကစၢ်တံးဂ့ၤခူသ့ ဒီးနတၢ်ကွဲနီၤတဖ် အတံးတံးတံးတံးတံး လါတံးကဲထီၣ်သးအံၤတဖ်အပူၤန့ၤလါ.

လါတံးဟ့ၣ်အဘူးအလဲအဂီၢ်- ပစူးကါဒီးဟ်ဖျါထီၣ်သ့ နဆူင်ချွတ်ကွဲတံးကျါတဖ် ဒီးတံးဂ့ၤတံးကျါလါတဘဉ်ထွဲဒီးဆူင်ချွတ် ဒ်သိးကယုအဘူးအလဲ ဒီးဒီးန့ၤတံးဟ့ၣ်အလဲ လါဆူင်ချွတ်တံးကျါတဖ် မ့တမ့ၢ်ပုၤအဂၤ လါတံးကူစါတံးဆါဒီး တံးတံးစါမၤစါတဖ် လါန့ၤဒီးန့ၤလါ Corewell Health အအိၣ်အဂီၢ်န့ၤလါ. အဒိ နှ် ပဟ့ၣ်လါသ့နတၢ်ကွဲတံးကျါ ဆူနဆူင်ချွတ်အုၣ်ကီၤတံးတံးကျါအအိၣ် အယိ ဒီးအဝဲကဟ့ၣ်အဘူးအလဲလါ နဆူင်ချွတ်ကွဲထွဲ မ့တမ့ၢ်တံးတံးစါမၤစါတဖ်အဂီၢ်န့ၤလါ. ပတဲနဆူင်ချွတ်တံးကျါသ့ ဘဉ်သးတံးကူစါတံးမံၤလါနတံးဒီးဘဉ် ဒ်သိးကန့ၤဘဉ်တံးဟံးန့ၤတံးဟ့ၣ်ပုၤဆိ မ့တမ့ၢ်ကဆၢတံး မ့ၢ်နတံးတံးကျါကကျါ ဘၢအဘူးအလဲလါ တံးကူစါအံၤအဂီၢ်န့ၤလါ. ပုၤတံးစါမၤစါတံးတနီၤ လါအ ဟ့ၣ်တံးကွဲထွဲလါ Corewell Health နှ်ဆူၣ်ကဒဲစရီပုၤပူၤဖျးဖျး ဒီးပဟ့ၣ်သ့ တံးဂ့ၤတံးကျါ ဘဉ်ထွဲဒီးတံးဟ့ၣ်အဘူးအလဲဆူအအိၣ် ဒ်သိးကကျါယုကျါဖိးတံးဟ့ၣ်အဘူးအလဲ ဒီးတံးဟ့ၣ်အလဲတံးမၤကျဲအဂီၢ်န့ၤလါ. ပစူးလံာ်ဒီးဆဲးကျိးန့ၤသ့ မ့တမ့ၢ်လါလိာ်စဲသ့စ့ၢ်ကီး ဒ်သိးကကတံးသကိးတံး ဘဉ်သးနစ့စရီအကီးအဂီၢ် မ့တမ့ၢ်ကဟ်ဂံၢ်ဟ်ကျါ မ့တမ့ၢ်ထီၣ်တံးဂ့ၤတံးကျါအါထီၣ် ဘဉ်သးဒီးနတံးအုၣ် ကီၤကျါဘၢအဂီၢ်န့ၤလါ. နမ့ၢ်ဟ့ၣ်သံာ်အဘူးအလဲခဲလၢာ် လါဆူင်ချွတ်ကွဲထွဲအ ပီးအလီ မ့တမ့ၢ်တံးတံးစါမၤစါတံးမံၤအဂီၢ် ဒီးနတံးပုၤလါ နတသးအိၣ်လါ နဆူင် ချွတ်တံးကျါ ကဒီးန့ၤဘဉ်တံးဂ့ၤတံးကျါ ဘဉ်ထွဲဒီးတံးပီးတံးလီ မ့တမ့ၢ်တံး တံးစါမၤစါအံၤဘဉ်နှ် သဲးမ့ၢ်တသိာ်သီပုၤ ဒ်သိးပကမၤဒ်အံၤန့ၤ ပတမ့ၢ်ကဟ်ဖျါ ထီၣ်တံးဂ့ၤတံးကျါအံၤ ဆူနဆူင်ချွတ်တံးကျါအအိၣ်ဘဉ်.

လါဆူင်ချွတ်ကွဲထွဲတံးဖိးတံးမၤတဖ်အဂီၢ်- ပစူးကါဒီးဟ်ဖျါထီၣ်သ့ နဆူင်ချွတ် ကွဲတံးကျါတဖ် ဒ်သိးကဒူးလဲၤတရံးပဝဲအပနံၣ်ကတံးမၤအဂီၢ် ဒ်အမ့ၢ် တံးဒူး ကျိၣ်စ့စရီ တံးဖိးမၤတံးယုအလဲ, မ့တမ့ၢ်ကသမံထံပတၢ်မၤကရူၢ်အဂီၢ်န့ၤလါ. တံး လိာ်ဘဉ် တံးစူးကါဒီးတံးဟ်ဖျါတဖ်အံၤ ဒ်သိးကဒူးလဲၤတရံး Corewell Health အပနံၣ်ကတံးမၤတဖ် ဒီးကမၤလီၤတံးလါ ပပုၤဆဲးအခဲလၢာ် ဒီးန့ၤဘဉ်တံးကွဲ ထွဲအကံၢ်အစီဂ့ၤအဂီၢ်န့ၤလါ. အဒိနှ် ပကဟ်ဖျါထီၣ်နတံးဂ့ၤတံးကျါဆူ Priority Health လါအမ့ၢ် ဆူင်ချွတ်တံးကျါလါ Corewell Health အတံး ဒ်ပဆူင်ချွတ် ကွဲထွဲတံးသးတံးကျါလါတံးကရၢကရီထီၣ်အီၤ (OHCA) အကူတံးမံၤအသိးန့ၤ လါ. တံးနီၤလါတံးဂ့ၤတံးကျါဆူ Priority Health နှ် မၤစါပုၤ ဒ်သိးပကမၤလါ ပုၤဘဉ်ပဆူင်ချွတ်မၤကျဲအတံးပညိာ်တဖ် ဒ်အမ့ၢ်တံးမၤထီၣ်အကံၢ်အစီ, တံး သးကျါပဆူပုၤတံးအဆူချွတ် ဒီးတံးမၤဂ့ၤဒိၣ်ထီၣ်ပုၤတံးတဖ် အဆူချွတ်ဒီး တံးအိၣ်မုာ်ဆိးပၤလါ တံးကိးမံၤကိးကပၤဒဲးလါ Corewell Health ဒီး Priority Health န့ၤလါ. ပစူးကါသ့စ့ၢ်ကီး တံးဂ့ၤတံးကျါလါဘဉ်ထွဲဒီး တံးကူစါတံးဆါ ဒီး တဘဉ်ထွဲဒီးအီၤတဖ် ဒ်သိးကဆဲးကျိးန့ၤ ဒီးသံကွဲနတံးထီၣ်ဆိကမိၣ် ဘဉ်ထွဲဒီး တံးတံးစါမၤစါတဖ် လါန့ၤဒီးန့ၤတံးလါ Corewell Health အကံၢ်အစီတဖ်အ ဂ့ၢ် ဒီးပမၤဂ့ၤဒိၣ်ပတံးတံးစါမၤစါတဖ် ကသ့ဒဲလဲၣ်န့ၤလါ. ပဟ်ဖျါသ့စ့ၢ်ကီး ပုၤ ဆါအါဂၤအဆူင်ချွတ်ကွဲထွဲတံးကျါတဖ် ဒ်သိးကဆၢတံး Corewell Health ကြး ဟ့ၣ်အါထီၣ်တံးတံးစါမၤစါမၤန့ၤတဖ်လဲၣ်, တလိာ်ဘဉ်တံးတံးစါမၤစါမၤန့ၤတဖ်လဲၣ် ဒီးမ့ၢ်တံးကူစါကျဲအသီတဖ်နှ် တုၤလီၤတံးလီၤခါအဂီၢ်န့ၤလါ. ပဟ်ဖျါ ထီၣ်သ့တံးဂ့ၤတံးကျါတဖ် ဆူကသံၣ်သရၣ်တဖ်, မ့ၢ်ကွဲပုၤဆါတဖ်, ပုၤကူၣ် သ့စဲးဖိကဟ်တဖ်, ဆူင်ချွတ်ကွဲထွဲကီၤတဖ် ဒီးတံးဆါဟံၣ်အပုၤမၤတံးဖိအ ဂၤတဖ် လါကူၣ်သ့တံးပညိာ်တဖ်အဂီၢ်န့ၤလါ. ပဟ်ဖျါသ့ဆူင်ချွတ်ကွဲထွဲတံးကျါ

တဖ်လါအိၣ်ဒီးပုၤ ယုဒီးဆူင်ချွတ်ကွဲထွဲတံးကျါလါကရၢကရီအဂၤတဖ် ဒ်သိးက ထီၣ်သ့တြီၤပတံးမၤဟ့ၣ်ထီၣ် ဒီးဆၢတံးဟ်ပနီၣ် ကျဲလါပမၤဂ့ၤဒိၣ်ထီၣ်တံးကွဲထွဲ ဒီးတံးတံးစါမၤစါတဖ် လါပဟ့ၣ်အဂီၢ်န့ၤလါ.

တံးစူးကါဒီး တံးဟ်ဖျါတဖ် လါတံးတမ့ၢ်လံာ်အပူၤ- ပစူးကါ မ့တမ့ၢ်ဟ်ဖျါ ထီၣ်နဆူင်ချွတ်ကွဲထွဲတံးကျါတဖ်သ့ ဖဲတံးအံၤဘဉ်ထွဲဒီးတံးစူးကါ မ့တမ့ၢ်ဟ်ဖျါ ဖျါအဂၤတမံၤ လါသဲးပျဲအီၤ မ့တမ့ၢ်သဲးစးတံးသိာ်တံးသိာ်အိၣ်အခါန့ၤလါ. အ ဒိနှ် တဘျီတဒိၣ်ပုၤန့ၤဟ့ၣ်ထွဲ ကသံၣ်သရၣ်တဖ်, မ့ၢ်ကွဲပုၤဆါတဖ် မ့တမ့ၢ် Corewell Health ပုၤမၤတံးဖိအဂၤတဖ်အတံးကတံးသကိးတံး ဘဉ်ထွဲဒီးတံး ကူစါတံးဆါတံးအိၣ်သးအဂ့ၢ် သ့ဝဲန့ၤလါ. ဝံသးစူၤသ့ညါလါတံးလါ ပအိၣ်ဒီး တံးဒီသဒါအကြးအဘဉ်တဖ် ဒ်သိးကဟးဆဲးတံးအိၣ်သးဒ်အံၤတဖ် ဖဲပသ့အ ဂ့ၤကတံးန့ၤလါ.

တံးဟ့ၣ်ပလီၤလါ တံးသ့ၣ်န့ၤဖဲသီတဖ်အဂီၢ်- ပစူးကါဒီးဟ်ဖျါထီၣ်သ့ ဆူင်ချွတ် ကွဲတံးကျါတဖ် ဒ်သိးကဟ့ၣ်ပလီၤန့ၤ ဘဉ်ထွဲဒီးတံးသ့ၣ်န့ၤဖဲသီတမံၤလါအိၣ်ဝဲ လါ Corewell Health တံးဆါဟံၣ်အခါ မ့တမ့ၢ် ဘဉ်ထွဲဒီးတံးလိာ်ဘဉ်တမံၤ လါ ကမၤပုၤကျဲကသံၣ်လါကသံၣ်သရၣ်န့ၤလါတမံၤအဂီၢ်န့ၤလါ.

တံးယုကျိၣ်စ့ တံးဟူးတံးဂဲၤတဖ်- မ့ၢ်ဘဉ်ထွဲဒီးတံးယုကျိၣ်စ့နှ် ပစူးကါသ့တံး ဂ့ၤတံးကျါတနီၤ လါတဘဉ်ထွဲဒီးတံးကူစါတံးဆါ ပုၤယုဒီးန့ၤ, အိၣ်ဆိးလီၤ, လီ တံးစီနီၣ်ဂံၢ်, မ့ၢ်န့ၤတဖ် ဒီးတံးတံးစါမၤစါမၤအလီၤအကျဲ, သးန့ၤဒီးမုာ်ခါတံးမ့ၢ်တံး, ဘဉ်ဆုၣ်တမ့ၢ်ထဲအီၤ, ဒ်သိးကဆဲးကျိးန့ၤ လါကယုကျိၣ်စ့လါ Corewell Health အကရၢမၤသကိးတံးတဖ် ဒီဖျါတံးသ့ၣ်ထီၣ်ကရၢကရီတမံၤလါ Corewell Health ပၤဝဲ မ့တမ့ၢ်ကၤဝဲန့ၤလါ. ကျိၣ်စ့လါတံးယုဒီးအံၤ ကဘဉ်တံးစူးကါအီၤ ဒ်သိးကမၤဒိၣ်ထီၣ်လံာ်ထီၣ် ဒီးမၤဂ့ၤဒိၣ်ထီၣ်တံးတံးစါမၤစါမၤ ဒီးတံးဂျိၣ်တံးကျဲတဖ် လါပဟ့ၣ် ဆူပုၤတံးဝါအအိၣ်အဂီၢ်န့ၤလါ. နအိၣ်ဒီးခွဲးယာ်လါက “ဟးထီၣ်” လါ တံးစူးကါဒီးတံးဟ်ဖျါနတံးဂ့ၤတံးကျါတဖ် လါတံးယုကျိၣ်စ့တံးပညိာ်တဖ် အဂီၢ်န့ၤလါ.

တံးဆါဟံၣ်အလီၤအကျဲ အလံာ်န့ၣ်- ပထာန့ၣ်သ့တံးဂ့ၤတံးကျါဘဉ်ထွဲဒီးန့ၤတဖ် စဲး လါတံးဆါဟံၣ်အလီၤအကျဲအလံာ်န့ၣ်အပူၤ ဖဲန့ၣ်ပုၤဆါတဂၤလါ Corewell Health တံးဆါဟံၣ်အခါန့ၣ်လါ. တံးဂ့ၤတံးကျါတဖ်အံၤအပူၤ နမံၤ, နတံးလီၤလါ တံးဆါဟံၣ်ပုၤ, နထီၣ်တံးအိၣ်သး (အဒိ ဖဲအဘဉ်ဘဉ်, ဂၢ်တပၢ်, အဂၤတဖ်) ဒီး နတံးဘဉ်ထွဲဒီးတံးဘဉ်တံးဘါ ပုၤယုသ့န့ၣ်လါ. တံးဟ်ဖျါထီၣ်တံးဂ့ၤတံးကျါတဖ် အံၤ, တပုၤယုနတံးဘဉ်ထွဲဒီးတံးဘဉ်တံးဘါ, သ့ဆူ ပုၤလါအယုထီၣ်န့ၣ်လါ န မံၤန့ၣ်လါ. တံးန့ၣ်အဖီခိၣ် တံးဆါဟံၣ်န့ၣ် ဟံးယာ်သ့လံာ်န့ၣ်ပုၤဖျးဖျးတဘျီ လါအ ကွဲးရဲၣ်ယာ် နတံးဘဉ်ထွဲဒီးတံးဘဉ်တံးဘါ ဒီးဟ်ဖျါထီၣ်လံာ်န့ၣ်အံၤဆူ တံးဘဉ်တံး ဘါကရၢဖိတဖ်န့ၣ်လါ. အယိန့ၣ်ဒီး နဟံၣ်ဖိယီဖိ, တံးသကိး, ဒီးတံးဘဉ်တံးဘါ ကရၢဟဲတုၤအိၣ်န့ၣ်သ့ လါတံးဆါဟံၣ်ဒီး သ့ညါနတံးအိၣ်သးထီၣ်န့ၣ်လါ. နအိၣ် ဒီးခွဲးယာ်လါ ကမၤပတြီၤကွံာ် (ထဲတစဲး မ့တမ့ၢ်တထာ်န့ၣ်) နတံးဂ့ၤတံးကျါတဖ် လါတံးဆါဟံၣ်အလီၤအကျဲအလံာ်န့ၣ်အပူၤန့ၣ်လါ. ကယုထီၣ်တံးတြီၤအီၤအဂီၢ် န ကဘဉ်တံးပုၤ လါတံးဆဲးလီၤမံၤအခါန့ၣ်လါ.

ပုၤလါအပုၤယုလါနတံးကွဲထွဲ မ့တမ့ၢ်ဟ့ၣ်အဘူးအလဲလါနတံးကွဲထွဲအ ပူၤ- ပဟ်ဖျါထီၣ်သ့ နဆူင်ချွတ်ကွဲထွဲတံးကျါတဖ် ဆူတံးသကိး မ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖိယီ ဖိတဂၤ လါအပသ့ယုလါနတံးကွဲထွဲ တုၤလါနတံးဂ့ၤလီၤအီၤတစု မ့တမ့ၢ် ပမ့ၢ် န့ၣ်လါတံးဟ်ဖျါထီၣ်တံးဂ့ၤအံၤ ကမ့ၢ်တံးအဂၤကတံးလါနဂီၢ်န့ၣ်လါ. ပဟ့ၣ်တံး ဂ့ၤတံးကျါတဖ် ဆူပုၤတဂၤလါလါအပုၤယုလါ တံးဟ့ၣ်အဘူးအလဲအပူၤ မ့ တမ့ၢ်ဟ့ၣ်စါအဘူးအလဲလါနတံးကွဲထွဲအဂီၢ် အအိၣ်သ့န့ၣ်လါ. ပတဲသ့ နဟံၣ်ဖိ ယီဖိဒီးတံးသကိးတဖ် ဘဉ်သးနတံးအိၣ်သးထီၣ်န့ၣ်လါ. တံးန့ၣ်အဖီခိၣ် ပဟ် ဖျါထီၣ်နဆူင်ချွတ်ကွဲထွဲတံးကျါတဖ်သ့ ဆူပုၤတဂၤလါအမၤစါတံး လါတံးထဲးဂံၢ် ထဲးဘါမၤစါလီၤတံးတတံးတနါအပူၤ အယိဒီးနဟံၣ်ဖိယီဖိ ကဘဉ်တံးဒုးသ့ညါ အီၤ ဘဉ်သးနတံးအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချွတ်, တံးအိၣ်သးဒီးတံးလီၤတံးကျဲန့ၣ်လါ.

တၢ်ဖိထံသ့ၣ်ညါ- လၢတၢ်အိၣ်သးတနီၤအပူၤ ပစူးကါဒီးဟံၣ်ဖျါထီၣ်သ့ၣ် နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် လၢတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ပညိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဒိန့ၣ် တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်ပၣ် ဟံၣ်သ့ၣ် တၢ်သမံၣ်ပုၤဆါတဖၣ် လၢအဒီးန့ၣ်တၢ်ကသံၣ်ကသီတမံၣ်အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၤ ဒီးအတၢ်အိၣ်မ့ၢ်ထီၣ်က့ၤ ထီၣ်သ့ၣ် ငြိၣ်ဒီးပုၤလၢအန့ၢ်ဘၣ်ကသံၣ်ကသီအဂၤတမံၣ် လၢတၢ်ဆါတမံၣ်ဒီးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤခဲလၢန့ၣ် အိၣ်လၢတၢ်တူၢ်လိာ်အာၣ်လီၤတၢ်မၤ ကျဲၤလီၤဆီ အဖီလၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤကျဲၤအံၤ သမံၣ်ထဲတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတမံၣ် လၢတၢ်ဆူၣ်ဘၣ်အံၤ ဒီးအတၢ်စူးကါဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤကျဲၤအံၤ မၤလီၤတၢ်စ့ၢ်ကီးလၢ တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါအတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ် ထဲသီးတၢ်သီးလိာ်သးဒီး ပပုၤဆါတဖၣ်အတၢ်လိာ်ဘၣ် လၢအဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တချုးလၢပစူးကါ မ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါအဂီၢ်န့ၣ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤ ကဘၣ်တၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤအံၤ ဒီဖျါတၢ်တူၢ်လိာ်အာၣ်လီၤ တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤကျဲၤအံၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ် ပဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ် ဆူပုၤလၢအကတၢ်ကတီၤတၢ် ဒ်သီးကမၤတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတမံၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ အဒိ ပဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ် ပုၤယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်တဖၣ် ဒ်သီးကကွၢ်ယုစၢၤအံၤ ပုၤဆါတဖၣ်လၢအိၣ်ဒီး တၢ်ကွၢ်ထွဲဆူၣ်ချ့တၢ်လိာ်ဘၣ်လီၤဆီတဖၣ်, တုၤလၢဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢအဝဲသ့ၣ်ကွၢ်ကဒါက့ၤတဖၣ်န့ၣ် တတုၤလၢ Corewell Health အချ့တစုန့ၣ်လီၤ. ပုၤယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ကွၢ်သ့ၣ်မံၤ, အိၣ်ဆိးလီၤ မ့တမ့ၢ်နီၤတဂၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂၤတဖၣ်, မ့တမ့ၢ်ကပၣ်ဃုာ်လၢ နတၢ်ဘၣ်ထွဲ ဘၣ်ဃးတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါလၢ Corewell Health န့ၣ် ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ပကဘၣ်ဃုာ်တၢ်ဟ့ၣ်ပျဲလီၤတၢ်လီၤဆိး

ဒ်သီးစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီ မၤလိာ်ဝဲအသိး- ပကဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဖဲကီၢ်စၢၤဖျါ, ကီၢ်စၢၤ မ့တမ့ၢ်လီၤကဝီၤသဲစး မ့တမ့ၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်ဘျးအိၣ်ဝဲအခါန့ၣ်လီၤ. အဒိ ပကဘၣ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဘၣ်ဒ်ဘၣ်ထံး မ့တမ့ၢ်တၢ်ဆိးက့တနီၤ လၢကမျၢၢ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ပညိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကဒိသဒါတၢ်လီၤပျဲၤလီၤဖူးဆူၣ်ဆူၣ်န့ၣ်န့ၣ် လၢဆူၣ်ချ့ မ့တမ့ၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်- ပစူးကါဒီးဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် ဖဲအလီၤအိၣ်လၢ ကဘၣ်ငြိၣ်ဆၢတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဆူၣ်ဆူၣ်န့ၣ်န့ၣ် လၢနတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ၤ ဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ် မ့တမ့ၢ်ကမျၢၢ် မ့တမ့ၢ်ပုၤအဂၤတဂၤအတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. ပကဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ထဲဒ်ဖဲပုၤတဂၤဂၤ ငြိၣ်ဆၢတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်သ့ၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးကျဲၤဆဲးကျိး ဘၣ်ထွဲဒီး Corewell Health အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ မ့တမ့ၢ်ပနံၣ်တဖၣ်- ပစူးကါဒီးဟံၣ်ဖျါထီၣ် ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ် ဒ်သီးကဒူးသ့ၣ်ညါန့ၣ် Corewell Health အပနံၣ်မ့တမ့ၢ်တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤ လၢအဘၣ်ထွဲဒီးဆူၣ်ချ့န့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်အဖီခိၣ် ပစူးကါမ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ် ဒ်သီးကတဲန့ၤဘၣ်ဃး ပနံၣ်ဒီးတၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤတဖၣ် လၢဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကူၤစါနတၢ်ဆါ, တၢ်ပၤဆူၣ်သ့ၣ်ကျဲၤတၢ်ဂ့ၢ် မ့တမ့ၢ်တၢ်ကျဲၤယူၤကျဲၤဖဲတၢ်ကွၢ်ထွဲ မ့တမ့ၢ်ကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ကူၤစါကျဲၤ, တၢ်ကူၤစါယါဘျါ, ပုၤတီၤစၢၤမၤစၢၤတၢ် မ့တမ့ၢ်တၢ်ကွၢ်ထွဲအလီၤအကျဲၤအဂၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တဘျီတခိၣ် ပကတဲန့ၤဘၣ်ဃး ဒိပနံၣ်အဂၤအပနံၣ် မ့တမ့ၢ်တၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤတဖၣ် ဘၣ်ဆၢကစူးကါ မ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတၢ်ဆဲးကျိးလိာ်သးဒ်အံၤအဂီၢ် ထဲဒ်ဖဲ တၢ်မ့ၢ်မၤအီၤလၢပုၤနီၤကစၢ်အခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ခိလဲ ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ- Corewell Health မၤနီၣ်ဒီးဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ပၣ်ဃုာ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဃး ကသံၣ်လၢကသံၣ်သရၣ်န့ၣ်လီၤ လၢအံၤလဲးငြိၣ်န့ၣ်ကျိၤကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်နီၤအီၤလၢအံၤလဲးငြိၣ်န့ၣ်ကျိၤကျဲၤ လၢတၢ်ပညိၣ်လၢတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအပူၤ ဒီးတၢ်ဒိသဒါယာ်အံၤ ဒီဖျါတၢ်ခိလဲလိာ်ကဝီၤ, ကီၢ်စၢၤ ဒီးထံကီၢ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ

တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. Corewell Health ပၣ်ဃုာ်မၤသကိးတၢ်လၢ တၢ်ခိလဲဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် ပၣ်ဃုာ်ဒီး MiHIN (Michigan ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤပုၤဘျးစဲ), ဒီးပၣ်ဃုာ်မၤသကိးတၢ်သ့ၣ်လၢ တၢ်ခိလဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂၤတဖၣ် လၢခါဆူၣ်ညါန့ၣ်လီၤ. MiHIN အိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတဖၣ် ဘၣ်ထွဲဒီးကျဲၤပုၤန့ၣ်လီၤကွၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဒီဖျါတၢ်ခိလဲဒီး ငြိၣ်ပနီၣ်ဝဲတၢ်စူးကါဒီးတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒ်အံၤအသိးန့ၣ်လီၤ. နဆူၣ်အံၤမ့(လ)သ့ဆူ privacy@corewellhealth.org လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂၤတဖၣ် ဘၣ်ထွဲဒီး MiHIN အဂီၢ်ဒီး နတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တဖၣ် လၢဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဆူၣ်လီၤနတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် ဒီဖျါလၢတၢ်အံၤ ဒီးတၢ်ခိလဲဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

Epic's Care Everywhere: နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ကီၢ်အီၤလၢအံၤလဲးငြိၣ်န့ၣ်ကျိၤကျဲၤလၢ Epic လၢအမ့ၢ် ခိၣ်ဖျါထီၣ်ဆူၣ်ဆိး(ဖဲ)ဝဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်သီးကမၤဂ့ၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲ လၢနဒီးန့ၣ်ဘၣ်အဂီၢ် Corewell Health ဟ့ၣ်နီၤလီၤနဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်တဖၣ် လၢအံၤလဲးငြိၣ်န့ၣ်ကျိၤကျဲၤ ဃုာ်ဒီးပုၤတီၤစၢၤမၤစၢၤတၢ်အဂၤတဖၣ် ဒီဖျါတၢ်စူးကါ Epic's Care Everywhere န့ၣ်လီၤ. ပမၤတၢ်အံၤ ဒ်သီးကပုၤပုၤဟ့ၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲအဂၤတဖၣ် လၢအစူးကါ Epic ဒီးပုၤလၢအကူၤစါနတၢ်ဆါတဖၣ် ကထံၣ်ဘၣ်နတၢ်ကူၤစါတၢ်ဆါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲနဆဲးလီၤမံၤလၢ တၢ်ဆါဟံၣ်အဂၤတဖျါလၢအစူးကါ Epic အခါ ကသံၣ်သရၣ်လၢအကူၤစါတၢ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်ဝဲန့ၣ် ဃုထီၣ်သ့တၢ်ကူၤစါတၢ်ဆါတၢ်ကွၢ်ထွဲန့ၣ်တဖၣ် လၢပတၢ်ဆါဟံၣ်အအိၣ် လၢအံၤလဲးငြိၣ်န့ၣ်ကျိၤကျဲၤန့ၣ်လီၤ. အဒိ လၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူၤတၢ်အိၣ်သးတမံၤအပူၤ ကသံၣ်သရၣ်ကဃုာ်နတၢ်ကူၤစါတၢ်ဆါတၢ်ကွၢ်ထွဲန့ၣ်လၢ Corewell Health လၢအံၤလဲးငြိၣ်န့ၣ်ကျိၤကျဲၤဒီး တၢ်မ့ၢ်ဟ့ၣ်အီၤ "တၢ်ပျဲ" န့ၣ် အဝဲကကွၢ်နတၢ်မၤကွၢ်ဒါဒါအစၢၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤနဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် လၢကျဲၤဒ်အံၤအပီၤကသံၣ်သရၣ်ကသ့ၣ်ညါတၢ်ဆါအဂ့ၢ်အိၣ်ဒီး ဒီးမၤတၢ်ဆါတၢ်ဘၣ်ဃး တၢ်ကူၤစါတၢ်ဆါကသ့ၣ်ဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒိသဒါကျိၤကျဲၤတဖၣ်အိၣ်ဝဲ လၢကမၤလီၤတၢ်လၢ နဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲအခဲအံၤ လၢတၢ်ဆါဟံၣ်မ့တမ့ၢ်ပုၤဟ့ၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲလၢ အယုထီၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤဟ့ၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်တီၤစၢၤမၤစၢၤတဖၣ် ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢလၢလီၤလီၤ ဘၣ်ဃးဒီးန့ၣ် ဒ်သီးကမၤလီၤတၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ဟ့ၣ်နတၢ်ကွၢ်ထွဲဒီး နကဘၣ်ဆဲးလီၤယာ်မံၤ ဒ်ပုၤဆါတဂၤလၢ အဝဲသ့ၣ်အံၤလဲးငြိၣ်န့ၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲဆူၣ်ချ့ တၢ်ကွၢ်ထွဲအပူၤန့ၣ်လီၤ. နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အပူၤ ပၣ်ဃုာ်သ့တၢ်ယုထံၣ်တၢ်ဆါလၢတၢ်ငြိၣ်ပနီၣ်ယာ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် HIV/AIDS, တၢ်ဆါလၢအဘၣ်ကူၤဘၣ်ကဲသ့ၣ်လၢ ဟိမ့ၢ်ဟိမ့ၢ်ခွဲၤကွၢ်ဂီၤဒွဲ, တၢ်လီၤစၢၤလီၤသ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ, သးသ့ၣ်ညါဆူၣ်ချ့ တၢ်စူးကါကသံၣ်မူၤဘျိး, တၢ်မၤကွၢ်တၢ်လီၤစၢၤလီၤသ့ၣ်, ဒ်န့ၣ်အသိးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကူၤစါယါဘျါသးသ့ၣ်ညါဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲန့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တပၣ်ဃုာ်လၢနတၢ်ကွၢ်ထွဲဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲအပူၤ မ့တမ့ၢ်လၢပတၢ်ခိလဲဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအပူၤဘၣ်. နမ့ၢ်သးအိၣ် "ဟးထီၣ်" လၢ Epic's Care Everywhere န့ၣ်ဝဲသးစူးဆဲးကျိးဘၣ်ပ Privacy Office (နီၢ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်ဝဲဒါဒါ) လၢလီၤတဲစီနီၣ်ဂံၢ် မ့တမ့ၢ်အံၤမ့(လ)လၢ တၢ်ဟံၣ်ဖျါယာ်လၢ လံာ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအမံၤညါကတၢ်ကဘျိးပကျိၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ပကစူးကါမ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒ်လဲၣ် - တၢ်အိၣ်သးလီၤဆီတဖၣ်

လၢတၢ်အိၣ်သးအါမးအပူၤ ပစူးကါဒီးဟံၣ်ဖျါထီၣ် ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ် ဒီးတလိာ်ဘၣ်နတၢ်ကွၢ်ဟ့ၣ်ပျဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢလံာ်တဖၣ်န့ၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အတက့ၢ် ဘၣ်ထွဲဒီးပစူးကါမ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်သ့ၣ် နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတၢ်အိၣ်သးလီၤဆီတမံၤအပူၤဒ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤဘျီၣ် နီၢ်ခိကွၢ်ဂီၤဒွဲဒီး ဖဲးညၣ်ထံးဂျူ- နမ့ၢ်ပုၤမၤဘျီၣ်နီၢ်ခိကွၢ်ဂီၤတဂၤန့ၣ် ပဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်, ဒ်အလိာ်ဘၣ်အသိး, ဆူၣ်ကရၢကရိတဖၣ် လၢအပံးထီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ယုမၤန့ၢ်ခိကွၢ်ဂီၤ မ့တမ့ၢ်တၢ်တၢ်န့ၣ်မၤပုၤ နီၢ်ခိကွၢ်ဂီၤ, မဲာ်ချ့ဒီးဖဲးညၣ်ထံးဂျူ မ့တမ့ၢ်ဆူ တၢ်မၤဘျီၣ်နီၢ်ခိကွၢ်ဂီၤတၢ်န့ၣ်လီၤ.

သးတၢ်မၤဒီး သးဖီလိာ်လံာ်တဖၣ်- နမ့ၢ်သးဖီလိာ်စုကဝဲၤကရၢဖီတဂၤန့ၣ် ပဟံၣ်ဖျါထီၣ်နတၢ်ကူၤစါတၢ်ဆါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဒ်သးအပူၤန့ၢ်ဖီန့ၢ်ကမီၤမၤလိာ်တၢ်တဖၣ် ဃုဝဲ

အသီးနှောင်လီ။ ပတ်ဖျါထီၣ်သ့ၣ်စ့ၣ်ကီး ပုၤထံၣ်ဂၤကီၢ်ဂၤသုးဖိအဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤ ဆူထံၣ်ဂၤကီၢ်ဂၤသုးအပူၤန့ၢ်ဖိန့ၢ်ကမီၤအအိၣ်န့ၢ်လီၤ။ ဟံၣ်ဖိယိဖိတဂၤ မ့ၢ်အိၣ်လၢ သုးအပူၤန့ၢ်, လၢတၢ်အိၣ်သးတနီၤအပူၤ, ပတ်ဖျါထီၣ်သ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤ ဆူသုး အအိၣ် မ့တမ့ၢ်ပုၤဂ့ၢ်တၢ်စီၤစၢၤမၤစၢၤကရၢၤစး လၢတၢ်အၢၣ်လီၤတူၢ်လီၤအီၤဒ် အမ့ၢ် Red Cross ဒ်သိးကဟ့ၣ်ကူၣ်နဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ် ဘၣ်ဃးနတၢ်အိၣ်သးအဂီၢ် န့ၢ်လီၤ။

ပုၤမၤတၢ်ဖိအဂီၢ် တၢ်ဟ့ၣ်လိးက့ၤစ့- ပတ်ဖျါထီၣ်နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤသ့ ဆူ ပုၤ မၤတၢ်ဖိအဂီၢ်တၢ်ဟ့ၣ်လိးက့ၤစ့ မ့တမ့ၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျါၤလီၤကံးဒီးအီၤတဖၣ်အအိၣ် န့ၢ်လီၤ။ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျါၤတဖၣ်အံၤ ဟ့ၣ်တၢ်န့ၢ်ဘျးတဖၣ်လၢ တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဒီး တၢ်ဆိးက့ လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဖိးတၢ်မၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ။

ကမျါၢ်ဆူၣ်ချ့တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်- ပတ်ဖျါထီၣ်သ့နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤ ဆူက မျါၢ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ် ဒ်သိးက-

- တြီဆၢ မ့တမ့ၢ်ကၤဃာ်တၢ်ဆါ, တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး မ့တမ့ၢ် နီၢ်ခိက့ၢ်ဂီၤတဆူၣ်တ ကျါၤအဂီၢ်။
- ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်အိၣ်ဖျါဒီးတၢ်သံတၢ်ပုၤတဖၣ် ဒီးပုၤဃုာ်မၤသကိးတၢ်လၢ တၢ်ဆါစရိတဖၣ်အပူၤအဂီၢ်။
- ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်မၤတရီၤတပီၤဒီးတၢ်ဒိကန့ၣ်ဖိသ့ၣ်။
- ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ခိၣ်ဆါက့ၤကသံၣ်ကသီတဖၣ် မ့တမ့ၢ်တဂ့ၢ်ကီၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးပုၤန့ၣ် တဖၣ်။
- ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါပုၤ လၢတၢ်ဟံးန့ၢ်က့ၤပန့ၣ်တဖၣ် လၢအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကစူး ကါဝဲ။
- ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါပုၤတဂၤ လၢဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဘၣ်ဒွဲးဘၣ်ဒွဲးလၢတၢ်ဆါတမံၤ မ့တ မ့ၢ်တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အိၣ်လၢ ကဘၣ်ကူၣ်ဘၣ်က မ့တမ့ၢ်ကရၢၤလီၤတၢ်ဆါ မ့တမ့ၢ် တၢ်အိၣ်သးတမံၤ။
- ပမ့ၢ်န့ၢ်လၢ ပုၤဆါတဂၤ တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤတရီၤတပီၤ, တၢ်ဒိကန့ၣ်, မ့တမ့ၢ် ဟံၣ်ပူၤတၢ်စ့ဆူၣ်ခိၣ်တကးန့ၢ် ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါပုၤဒ်အပူၤန့ၢ်ဖိန့ၢ်ကမီၤအကြးအ ဘၣ်။ ပကမၤတၢ်ဟံးဖျါထီၣ်အံၤ ထဲဒ်ဖဲနမ့ၢ်တူၢ်လီၤ မ့တမ့ၢ် ဖဲသဲးတၢ်သိၣ်တၢ် သီအိၣ်အခါန့ၢ်လီၤ။

တၢ်ကွၢ်ထွဲပၤဆၢ ဆူၣ်ချ့တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်- ပတ်ဖျါထီၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤသ့ ဆူကရၢၤခၢၣ်စးလၢအကွၢ်ထွဲပၤဆၢဆူၣ်ချ့အအိၣ် လၢတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်လၢသဲးစး ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ။ တၢ်ကွၢ်ထွဲပၤဆၢတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်အံၤ ပုၤ ဃုာ်ဒီး, အဒိ, တၢ်သမံသမံးစ့စရီ, တၢ်ခဲကွၢ်စိကွၢ်, တၢ်သံဒီးသံကွၢ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်လံာ် အုၣ်သးန့ၢ်လီၤ။ ပဒိဘၣ်မၤတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကအိၣ်ခိးကွၢ်ကီဆူၣ်ချ့ တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်မၤကျဲ, ပဒိဘၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျါၤတဖၣ် ဒီးတၢ်ဖိးမိဒီးထံၣ်ဖိခွဲးယာ်သဲ စးတဖၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ။

တၢ်လိာ်ဘၢလိာ်ကီၢ် ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်ဘၢလိာ်တဖၣ်- နမ့ၢ်ပုၤဃုာ်လၢတၢ်လိာ်ဘၢလိာ်ကီၢ် မ့တမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်လိာ်ဘၢလိာ်တမံၤန့ၢ် ပတ်ဖျါထီၣ်နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤ လၢတၢ်စံး ဆၢက့ၤကီၢ်ဘျီၣ် မ့တမ့ၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြးတၢ်မၤလိာ်တမံၤအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ။ ပတ်ဖျါထီၣ်န တၢ်ကူၣ်တၢ်ဆါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤတဖၣ် လၢတၢ်စံးဆၢက့ၤကီၢ်ဘျီၣ်အတၢ်ကိး, တၢ် ဃုထီၣ်လၢတၢ်ဃုထီၣ်သ့ၣ်ညါအဂီၢ် မ့တမ့ၢ်သဲးစးတၢ်မၤကျဲအဂၤ လၢပုၤတဂၤလၢ အပုၤဃုာ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်လိာ်ဘၢလိာ် ဘၣ်ဆၣ်ထဲဒ်ဖဲ နမ့ၢ်တူၢ်လီၤလၢတၢ်ကနီၤလီၤတၢ် အံၤအဂီၢ်အခါန့ၢ်လီၤ။ ဘၣ်ဆၣ် တၢ်ဃုတၢ်ဟံးဖျါထီၣ်န့ၢ် မ့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဆဲးစ့ပုၤနီၣ်အီၤ လၢစံၣ်ညီၣ်ကီၢ်တဂၤ မ့တမ့ၢ် ကဲဝဲသဲးစးကီၢ်ဘျီၣ်တမံၤအတၢ်မၤလိာ်တမံၤန့ၢ် တၢ် တမ့ၢ်ကလိာ်ဘၣ်နတၢ်ဟ့ၣ်ပျဲဘၣ်။

ပၤကီၢ်တၢ်မၤ- ပတ်ဖျါထီၣ်သ့ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤ ဆူပၤကီၢ်ပဒိဘၣ်အအိၣ်သ့ လၢ တၢ်အိၣ်သးလၢအပိာ်ထွဲတဖၣ်အံၤအပူၤန့ၢ်လီၤ- လၢတၢ်စံးဆၢက့ၤ ကီၢ်ဘျီၣ်အတၢ်မၤလိာ်, ကီၢ်ဘျီၣ်အတၢ်ကိး, ကီၢ်ဘျီၣ်အတၢ်ဟ့ၣ် ခွဲးလၢကဖိာ်တၢ်အဂီၢ်, တၢ်ကိးလၢကဟဲဆူၣ်အဂီၢ် မ့တမ့ၢ်တၢ်မၤကျဲဒ်န့ၢ်အသိး,

- ကဃုထီၣ်ပုၤနီၣ် မ့တမ့ၢ်ကွၢ်ဃုာ် ပုၤလၢတၢ်သးဒုဒီအီၤ, ပုၤလၢအဃုာ်ပုၤဖျဲးအိၣ်ခူ သ့ၣ်, တၢ်ဖိတၢ်လံာ်တၢ်အုၣ်သး မ့တမ့ၢ်ပုၤလၢအဟါမၤအဂီၢ်,
- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤမ့ၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်လုာ်သ့ၣ်ခါပတၢ်တမံၤ ဒီးလၢတၢ်အိၣ် သးတနီၤအပူၤ, ပဒီးန့ၢ်တသ့ပုၤတဂၤအတၢ်တူၢ်လီၤ လၢကဟံးဖျါထီၣ်တၢ်အဂီၢ် အခါ,
- ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သံတၢ်ပုၤတမံၤ လၢပန့ၣ်လၢကမ့ၢ် တၢ်မၤကမၣ်သဲးစးအစၢ,
- ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မၤကမၣ်သဲးစးလၢ Corewell Health အတၢ်မၤလိာ်, မ့တမ့ၢ်
- ဂ့ၢ်ကီၢ်အူတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်အပူၤ ဒ်သိးကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤကမၣ်သဲးစးတမံၤ, တၢ်မၤကမၣ်သဲးစးမ့တမ့ၢ်ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အလီၤအကျဲ, မ့တမ့ၢ်တၢ်ဃုထီၣ်ပုၤနီၣ် (တၢ်ဟံးဖျါမ့တမ့ၢ်တၢ်လီၤ) ပုၤလၢအမၤကမၣ်သဲးစးအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ။

ပုၤသမံသမံးတၢ်သံတလီၤန့ၢ်တဖၣ်, ပုၤမၤကွၢ်တၢ်ကူၣ်တၢ်ဆါတဖၣ် ဒီးတၢ်ခူၣ်လီၤ

ပုၤသံအပူၤန့ၢ်တၢ်တဖၣ်- ပတ်ဖျါထီၣ်သ့ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤ ဆူပုၤသမံသမံးတၢ် သံတလီၤန့ၢ်တဂၤ မ့တမ့ၢ်ပုၤမၤကွၢ်တၢ်ကူၣ်တၢ်ဆါတဂၤအအိၣ်န့ၢ်လီၤ။ တၢ်အံၤ ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကလိာ်ဘၣ်, အဒိ, လၢကဃုထီၣ်ပုၤနီၣ်ပုၤစူးကွၢ်သးတဂၤမ့ၢ်မတၤ မ့တမ့ၢ်တၢ်သံတၢ်ပုၤအဂ့ၢ်ဂံၢ်ထံးန့ၢ်လီၤ။ ပတ်ဖျါထီၣ်သ့ၣ်စ့ၣ်ကီး ပုၤဆါတဖၣ်အတၢ် ကူၣ်တၢ်ဆါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤ ဆူတၢ်ခူၣ်လီၤပုၤသံအပူၤန့ၢ်တၢ်တဖၣ်, ဒ်အလိာ်ဘၣ်အ သိး, ဒ်သိးကမၤအတၢ်မၤမ့ၢ်ဒါတဖၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ။

ထံၣ်ကီၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘိးဒီးတၢ်ကူၣ်တၢ်ဆဲးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်- ပတ်ဖျါထီၣ်သ့ န ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤ ဆူကီၢ်စၢဖိာ်ပဒိဘၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤဃာ်တဖၣ် လၢတၢ် ကူၣ်တၢ်ဆဲး, တၢ်ဒိသဒါကရၢၤအတၢ်ကူၣ်တၢ်ဆဲး ဒီးထံၣ်ကီၢ်ပုၤတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘိးတၢ် ဟူးတၢ်ဂဲၤအဂၤတဖၣ် လၢသဲးစးဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤအအိၣ်န့ၢ်လီၤ။

တၢ်ဒိသဒါတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ် လၢထံၣ်ကီၢ်ခိၣ်ဒီးအဂၤတဖၣ်အဂီၢ်- ပတ်ဖျါထီၣ် နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤသ့ ဆူကီၢ်စၢဖိာ်ပဒိဘၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်မီၤဃာ်အီၤအအိၣ် အပီၤဒီးအဝဲသ့ၣ်ဒိသဒါသ့ ထံၣ်ကီၢ်ခိၣ်, ပုၤလၢတၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤဃာ် မ့တမ့ၢ်ထံၣ်ကီၢ် ဂၤထံၣ်ကီၢ်ခိၣ်န့ၢ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ်တၢ်ခဲကွၢ်စိကွၢ်တၢ်မၤလီၤဆီတဖၣ်န့ၢ်လီၤ။

ပုၤဃုာ်ဖိတဖၣ်- နမ့ၢ်ပုၤလၢအလီၤဃာ်တဂၤ မ့တမ့ၢ်နမ့ၢ်အိၣ်လၢပၤကီၢ်ပဒိဘၣ်တ ဂၤအတၢ်ဖိာ်ဟံးအဖိလံာ်န့ၢ် ပတ်ဖျါထီၣ်နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤသ့ ဆူဃာ်အအိၣ် မ့တမ့ၢ်ပၤကီၢ်ပဒိဘၣ်အအိၣ်သ့န့ၢ်လီၤ။ တၢ်ကလိာ်ဘၣ်တၢ်ဟံးဖျါထီၣ်အံၤ လၢကရၢ ကရီၤအဂီၢ် ဒ်သိးကဟ့ၣ်နဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲ, ဒိသဒါနဆူၣ်ချ့ဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘိး မ့တ မ့ၢ်ပုၤဂၤအဆူၣ်ချ့ဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘိး မ့တမ့ၢ်ဃာ်အတၢ်ပုၤဖျဲးဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘိးအ ဂီၢ်န့ၢ်လီၤ။

ကရၢၤသၢဖုတဖုတဖၣ်- ပတ်ဖျါထီၣ်နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤသ့ ဆူကရၢၤသၢဖုတ ဖုတနီၤ လၢပအၢၣ်လီၤဃံးဃာ် ဒ်သိးကမၤတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်လၢ Corewell Health အပုၤမၤတၢ်အခၢၣ်စးအအိၣ်န့ၢ်လီၤ။ မ့မ့ၢ်ဒ်န့ၢ်ဒီး ပကအိၣ်ဒီးတၢ်ကွဲးဟံၣ်ဂါာ် ဟံၣ်ကျါၤလၢ ကရၢၤသၢဖုတဖုအအိၣ် လၢတၢ်ကဒိသဒါနတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤန့ၢ်လီၤ။

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤလၢကဘၣ်ဟံၣ်ခူၣ်သ့ၣ်ဃံးဃံးတဖၣ်- ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤတနီၤန့ၢ် ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဒိသဒါနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ခူၣ်သ့ၣ်လီၤဆီ ဒ်အမ့ၢ် တၢ်ကူၣ်စါသးဂ့ၢ်တၢ်ဆါတၢ် ကွဲးနီၣ်, တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်လၢ သးသ့ၣ်ညါဆူၣ်ချ့ဒီးနီၢ်ခိတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဆူၣ်တ ကျါၤတဖၣ်, တၢ်ကူၣ်စါဒီးတၢ်တြီတၢ်စူးကါသးဒီးကသံၣ်မူၤဘိးတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတ ဖၣ် ဒီးတၢ်ဆါတနီၤန့ၢ်လီၤ။ ပကစူးကါ မ့တမ့ၢ်ဟ့ၣ်နီၤနတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤလၢကဘၣ် ဟံၣ်ခူၣ်သ့ၣ်ဃံးဃံးတဖၣ် ထဲဒ်ဖဲတၢ်ပျဲအီၤ မ့တမ့ၢ်သဲးစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီအိၣ်အခါ မ့တမ့ၢ်ဃုာ်ဒီးနတၢ်ကွဲးဟ့ၣ်ပျဲန့ၢ်လီၤ။

နတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တဖၣ် လၢဘၣ်ထွဲဒီးနဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤတဖၣ် ခွဲးယာ်လၢ ကသမံသမံးဒီးကွဲးဒိအဂီၢ်- နမ့ၢ်ကွၢ် မ့တမ့ၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်သ့ နတၢ်ကူၣ်စါတၢ် ဆါတၢ်ကွဲးနီၣ် အအိၣ်လဲးတြီနံး မ့တမ့ၢ်စးခိလံာ်အဒိ ဒီးနဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤအ ဂၤလၢအိၣ်ဒီးပုၤန့ၢ်လီၤ။ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါၤလၢနဒီးန့ၢ်သ့န့ၢ် ပုၤဃုာ်ဒီးတၢ်ကူၣ်စါတၢ်ဆါ

ဒီးတၢ်ဃုအဘူးအလဲတၢ်ကွဲးနီၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဆၣ်တပၣ်ဃုာ် တၢ်ကူစါသးဂ့ၢ်ဝီတၢ် ဆါတၢ်ကွဲးနီၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ်. ကဘၣ်မၤတၢ်အံၤဒဲလဲၣ်အဂီၢ် သံကွၢ် တၢ်သးကျဲၤပၤဆူၤ ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ (HIM) တက့ၢ်. ပကဟ့ၣ်န့ၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ အလံာ်ကွဲး ဒီးမ့တမ့ၢ်တၢ်ကွဲးပုၣ်တဘျီ ညီန့ၢ်လၢနတၢ်ဃုထီၣ်အသီ 30 အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ပသု သုအဘူးအလဲလၢအကြး ဒီးသန့အသးလၢအပူၤအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပသမၤသုနတၢ် ဃုထီၣ် လၢကသမံသမိးအဂီၢ် ဒီးကကွဲးဒီးအဂီၢ် လၢတၢ်အိၣ်သးတစဲးဖဲအပူၤန့ၣ် လီၤ. တၢ်မ့ၢ်သမၤန့ၣ် လၢနန့ၣ်လီၤကွၢ်န့ၣ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတသ့အဂီၢ်န့ၣ် န့ၣ်ဃုထီၣ် သုလၢ တၢ်ကကွၢ်ကဒါက့ၢ်တၢ်သမၤအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤကူၣ်သုဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲ လၢအန့ၢ်ဃာ်လံာ်အုၣ်သးတဂၤ လၢတၢ်ဃုထီၣ်အီၤလၢ Corewell Health န့ၣ် က ကွၢ်ကဒါက့ၢ်နတၢ်ဃုထီၣ် ဒီးတၢ်သမၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢအမၤတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၢ်န့ၣ် တ မ့ကမ့ၢ်ပုၤလၢအသမၤတၢ် နတၢ်ဃုထီၣ်အခိၣ်ထံးတဘျီဘၣ်. ပကဟီၣ်ထွဲတၢ်ကွၢ်က ဒါက့ၢ်အစၢန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ပုၣ်ဃုာ်လၢတၢ်ဃုထီၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်န့ၣ် ပသ မၤသုနတၢ်ဃုထီၣ် လၢကသမံသမိးဒီးကွဲးဒီး နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတနီၤ ဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ဃုထီၣ်သ့ၣ်ညါ, တုၤလၢနတၢ်ဃုထီၣ်တၢ်ကြိၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤကွၢ်အံၤတစု လၢတၢ်အာၣ် လီၤလံာ်ကွၢ်ဒီးလၢနဆဲးစုပနီၣ် တချုးလၢနပုၣ်ဃုာ်မၤသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ. ပသမၤသု တၢ်န့ၣ်လီၤကွၢ်သ့ၣ်စ့ၢ်ကီး ဖဲသဲးတဟ့ၣ်တၢ်ပျဲအခါန့ၣ်လီၤ.

ခွဲးယၢ်လၢကဘၣ်အဂီၢ်- နတဲဘၣ် HIM ဒ်သိးကဘၣ်ဘၣ်က့ၢ်နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢနဆိကမိၣ်လၢတဘျီ မ့တမ့ၢ်တလၢတပျဲသ့န့ၣ်လီၤ. ကဘၣ်မၤအီၤဒဲလဲၣ်န့ၣ် သံကွၢ်ပုၤတက့ၢ်. ပစံးဆၢ “တပျဲဘၣ်” ဆူၣ်တၢ်ဃုထီၣ်သ့ ဘၣ်ဆၣ်ဘၣ်မန့ၣ်အသီ လဲၣ်န့ၣ် ပကတဲန့ၣ်လၢအသီ 60 အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ပသမၤသု နတၢ်ဃုထီၣ်လၢကဘၣ် တၢ်တမံၤအဂီၢ် ဖဲတၢ်အံၤမ့တမ့ၢ်လၢတၢ်ကွဲး မ့တမ့ၢ်မ့ၢ်တပုၣ်ဃုာ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ ကဆိၣ်ထွဲတၢ်ဃုထီၣ်အံၤအဂီၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်တပုၤ လၢပကဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ တဖၣ်အံၤန့ၣ် ပသမၤနတၢ်ဃုထီၣ်သ့န့ၣ်လီၤ-

- ပတတုထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤ မ့တမ့ၢ်လၢပုၤ မ့တမ့ၢ်ကရၢလၢအတုထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ အံၤ တအိၣ်လၢဘၣ်လၢ ကဘၣ်တၢ်အံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဘျီထွဲဒီးဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ Corewell Health အပုၤမၤတၢ် ဖဲပၤဃာ် မ့တမ့ၢ်တၢ်ပၤဃာ်လၢအဂီၢ်ဘၣ်.
- တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဘျီထွဲဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢတၢ်တပျဲနသမံသမိး မ့တမ့ၢ်ကွဲးဒီးဘၣ်.
- တၢ်ဂ့ၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်အဘၣ် ဒီးလၢပုၤဝဲလီၤ.

ခွဲးယၢ်လၢ ကန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကွဲးနီၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တဖၣ်- န့ၣ်ဃုစရိတမံၤ (တၢ်ကွဲးနီၣ်) အဘျီနီၣ်ဂံၢ်လၢ ပဟ့ၣ်နီၣ်လီၤနဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဃုန့ၣ်တချုးလၢမ့ၢ်န့ၣ်လၢန့ၣ်ဃု ထီၣ်, ပုၤလၢပဟ့ၣ်နီၣ်အီၤ, ဒီးဘၣ်မန့ၣ်အသီန့ၣ်လီၤ. ကဘၣ်ဃုထီၣ်အံၤဒဲလဲၣ်အဂီၢ် သံကွၢ် HIM တက့ၢ်. ပကတၢ်န့ၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါခဲလၢာ် တပုၣ်ဃုာ်တၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကူစါ တၢ်ဆါ, တၢ်ဟ့ၣ်အလဲ ဒီးဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်မၤတဖၣ် ဒီးတၢ်ဟံၣ်ဖျါအဂၤတနီၤ (ဒ် အမ့ၢ်တၢ်လၢနမၤပဟံၣ်ဖျါ) န့ၣ်လီၤ. ပကဟ့ၣ်န့ၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်စရိတန့ၣ်အပူၤကလီ ဘၣ်ဆၣ်န့ၣ်ဃုထီၣ်အဂၤတဘျီလၢ 12 လၢအတီၢ်ပူၤန့ၣ် ပကဃုထီၣ်အဘူးအလဲ လၢအကြးအဘၣ် ဒီးသန့အသးလၢအပူၤအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. နတၢ်ဃုထီၣ်န့ၣ် ကြး ဒူးန့ၣ်အက့ၢ်အဂီၢ်လၢနသးလီစရိ (အဒိ လၢလံာ်ကဘျီ မ့တမ့ၢ်အိၣ်လဲးကြိန့) န့ၣ် လီၤ.

ခွဲးယၢ်လၢ ကဃုထီၣ်တၢ်ကြိတဖၣ်အဂီၢ်- နတဲပုၤသု လၢပတစူးကါမ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါ ထီၣ် ဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတနီၤ လၢတၢ်ကူစါတၢ်ဆါ, တၢ်ဟ့ၣ်အလဲ မ့တမ့ၢ်ပတၢ် မၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်ဟ့ၣ်အလဲလၢ တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤ မ့တမ့ၢ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ် ထွဲအပီးအလီတမံၤ လၢနနီၣ်ကစၢ်စ့လၢာ်ခဲဆူၣ် န့ၣ်ဃုထီၣ်သုလၢ ပတဟ့ၣ်နီၣ်တၢ် ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်အုၣ်ကီၤတၢ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကတဲ “မ့ၢ်” မ့တမ့ၢ်လၢ သဲးသိၣ်သီပုၤ ဒ်သိးကဘၣ်နီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤ, ဖဲတၢ်အံၤမ့ၢ်ဘၣ်ဒီးနတၢ်ကွၢ်ထွဲ မ့တမ့ၢ် ဖဲပမ့ၢ်ထီၣ်ထွဲနတၢ်ဃုထီၣ်တသ့အခါန့ၣ်လီၤ.

ခွဲးယၢ်လၢ ကဃုထီၣ်တၢ်ဆဲးကျါဆဲးကျါလၢတၢ်ဟံၣ်ဃုထီၣ်အီၤတဖၣ်- နတဲပုၤသု လၢ ပကဆဲးကျါဒီးန့ၣ် ဘၣ်ဃးဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ် လၢကျဲတမံၤလၢတၢ် လီၤတမံၤန့ၣ်လီၤ. အဒိ နမၤပဆဲးကျါန့ၣ်ထဲလၢတၢ်မၤလီၤ မ့တမ့ၢ်လၢအံၤမ့ၢ်(လ)ဇီၤသ့

န့ၣ်လီၤ. ပကတၢ်လီၤတၢ်ဃုထီၣ်အကြးအဘၣ်ခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ. နမၤတၢ်ဃုထီၣ်တ မံၤသ့ လၢတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအတီၢ်ပူၤ ဆူၣ်ပုၤဆါအပုၤခၢၣ်စး မ့တမ့ၢ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤ ခုသ့ၣ်ဝဲဒါဒီးန့ၣ်လီၤ. ပတဲန့ၣ်သ့ လၢနကကွဲးလီၤနတၢ်ဃုထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ခွဲးယၢ်လၢကန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအစးခိၣ်ကွဲးဒီးဒိတဘျီအဂီၢ်- န ဃုထီၣ်သ့တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအလံာ်ကွဲးဒိတဘျီ လၢကိးဆၢကတီၢ်ဒီးန့ၣ် လီၤ. နမ့ၢ်တၢ်လီၤအာၣ်လီၤလၢ ကန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤ လၢအံၤလဲးကြိ န့ၣ်ကျဲကျဲဒုၣ်လဲၣ် တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဃာ်လၢ နကန့ၣ်ဘၣ်လံာ်စးခိၣ်ကွဲးဒိတဘျီန့ၣ်လီၤ. နဒီးန့ၣ်သ့ တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအလံာ်ကွဲးဒိတဘျီလၢ ပပုၤယဲၤသန့အလီၤ, corewellhealth.org/policies, မ့တမ့ၢ်လၢ Corewell Health အတၢ်မၤလီၤ တပူၤလၢလံာ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆိတလဲတဖၣ်လၢ တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအပူၤ
ပဟံးဃာ်ခွဲးယၢ်လၢ ကဆိတလဲတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပဟံးဃာ်စုၢ် ကိးခွဲးယၢ်လၢ ကမၤတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလၢတၢ်ဆိတလဲဃာ်အီၤ အတၢ်ဒိဘၣ် လၢ နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအိၣ်ဒီးပုၤ ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတမံၤလၢလၢ လၢပဒီးန့ၣ်ဘၣ် လၢခါဆူၣ်ညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပကတီၢ်ထီၣ်ခဲအံၤတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအလံာ်ကွဲးဒိတ ဘၣ်လၢ တၢ်မၤလီၤ, ဝဲဒါဒီးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲတဖၣ် လၢတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤကျါ ဘၢဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤ ကပုၣ်ဃုာ်ဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢအတၢ်ဒိဘၣ်စးထီၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်အဖီခိၣ် တၢ်ကဟ့ၣ်န့ၣ် လံာ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤလံာ်ကွဲးဒိတ ဘၣ် ဖဲနဆဲးလီၤမံၤတဘျီလၢလၢတၢ်မၤလီၤ မ့တမ့ၢ်ဝဲဒါဒီး, မ့တမ့ၢ်တၢ်တီၣ်ထီၣ် န့ၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ် လၢတၢ်ကူစါတၢ်ဆါ မ့တမ့ၢ်ဆူၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤ တဖၣ် ဒ်တၢ်ဆါဟံၣ်ပုၤဒီးတၢ်ဆါဟံၣ်ချုၤပုၤဆါအသိးန့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်န့ၣ်လၢ နနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူၣ်ချ့ခွဲးယၢ်တဖၣ် ဘၣ်တၢ်လုာ်သ့ၣ်ခါပတၢ်အီၤန့ၣ် န ဆိုးထီၣ်သ့တၢ်ကဒူးကဒုၣ်တမံၤလၢ Corewell Health မ့တမ့ၢ် Department of Health and Human Services (ဆူၣ်ချ့ဒီးပုၤကူပုၤကညီတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤဝဲကျိၤ) အန့ၣ်ရွဲၣ်သ့န့ၣ်လီၤ. ကဆိုးထီၣ်တၢ်ကဒူးကဒုၣ်တမံၤလၢ Corewell Health အဂီၢ်, ဆုၢ်အံၤမ့ၢ်(လ)ဆူ privacy@corewellhealth.org မ့တမ့ၢ်ဆဲးကျါ- Corewell Health, Chief Privacy Officer MC168, 100 Michigan Street NE, Grand Rapids, MI 49503.

တၢ်ကဘၣ်ကွဲးတီၣ်ထီၣ် တၢ်ကဒူးကဒုၣ်ခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တစံၣ်ညီၣ်န့ၣ်လၢ နတၢ်ဆိုးထီၣ်တၢ်ကဒူးကဒုၣ်တမံၤအသီဘၣ်.

တၢ်စူးကါနဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢကျဲအဂၤတဖၣ်
တၢ်စူးကါဒီးတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢကျဲအဂၤတဖၣ်န့ၣ် တပုၣ် ဃုာ်လၢတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤအပူၤ မ့တမ့ၢ်သဲးတဖၣ်လၢတၢ်စူးကါအီၤသ့လၢ Corewell Health န့ၣ်ကဘၣ်တၢ်မၤအီၤထဲဒုၣ်ခိၣ်ဖျါ နတၢ်ကွဲးဟ့ၣ်ပျဲန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ပျဲလၢ ကစူးကါမ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်နတၢ်ကူစါတၢ်ဆါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် န့ၣ် နထူးက့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ပျဲအံၤ လၢတၢ်ကွဲးအပူၤ ကိးဆၢကိးကတီၢ်ဒီးလီၤ. နမ့ၢ်ထူးက့ၢ် နတၢ်ဟ့ၣ်ပျဲန့ၣ် ပတမ့ၢ်ကစူးကါမ့တမ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် နဆူၣ်ချ့တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဂံၢ်ထံးလၢနတၢ်ကွဲးဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤ ကျါဘၢဝဲဘၣ်. ပဆိတလဲကဒါက့ၢ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါတဖၣ်လၢပမၤတ့ၢ်အီၤ ဒီဖျါနတၢ်ဟ့ၣ်ပျဲဘၣ် ဒီးပကဘၣ်ပၤဃာ်ပတၢ်ကွဲး နီၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃးတၢ်ကွၢ်ထွဲလၢပဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

